

BCT 考试介绍 Introduction to BCT

商务汉语考试（BCT）作为一个考试系列，由 BCT（A）、BCT（B）和 BCT（口语）三个独立的考试组成。BCT（A）面向商务汉语初学者，考查考生运用汉语完成日常交际和基本商务交际任务的能力。BCT（B）面向商务汉语中高水平学习者，考查考生运用汉语完成较为复杂的商务交际任务的能力。BCT（口语）面向全部商务汉语学习者，通过网考形式，采用个性化、针对性的试题考查考生运用汉语口语完成各类交际任务的能力。

BCT, as a test series, consists of three independent tests: BCT (A), BCT (B) and BCT (oral). BCT (A), which is oriented towards beginners, is designed to examine test takers' ability to communicate in Chinese in daily life and during basic business activities. BCT (B), which is oriented towards intermediate and advanced learners, is designed to examine test takers' ability to communicate in Chinese during complex business activities. BCT (oral), which is oriented towards learners of all levels, adopts the form of a computer-based test as well as personalized and targeted questions to examine test takers' ability to complete various communicative tasks by using spoken Chinese.

考试用途 Test Purposes



1. 员工测评依据 Basis for Employee Evaluation

为企业评价母语非汉语员工（候选人），运用汉语进行日常工作的能力提供标准；考试成绩可作为选拔、录用和晋升的参考依据。

Provide a basis for employers to assess non-native Chinese speakers' (candidates) Chinese competence in daily work. Test scores can be used as a reference for employee recruitment, selection, placement and promotion.



2. 能力评估参考 Reference Point for Capability Assessment

为各类学校和培训机构招收商务类相关专业学生，及分班和学分授予等教育教学环节，提供学生商务汉语能力的参考。

Help relevant teaching and training institutions to assess students' business Chinese proficiency in recruitment, class divisions, and granting credits.



3. 自学评价准绳 Criteria for Self-study Evaluation

为商务汉语学习者自我学习、自我评价商务汉语能力提供参考。

Help learners to evaluate and improve their business Chinese competence.

BCT 口语考试 BCT (oral)



采用计算机半自适应性、人机对话的考试形式，根据每个考生不同的工作性质、经历、岗位、职责和个人爱好等生成个性化口语试卷，并且能根据考生作答、自评情况及时调整试题难度，使试卷题目始终与考生水平相符，保证考生最大程度发挥口语表达能力和提高考试的可靠性。

Adopting the form of a semi-adaptive test with human-computer interaction, BCT (oral) System is mainly characterized by personalized oral test questions generated according to the examinees' job categories, work experience, posts, hobbies and other aspects. It can immediately adjust the difficulty level of questions with reference to the examinees' answers and self-assessments so that the test questions always correspond to examinees' specific competence, enabling all examinees to prove oral expression ability to the utmost extent and improving the reliability of this test.

BCT 专场考试 BCT Examination

针对不同企业或组织的特殊需求，可量身打造专场考试，提供送考上门服务。
The examination can be tailor-made to the requirements of each enterprise or organization, and specially held in their workplace whenever necessary.

TEL: 86-10-5930 7656

E-MAIL: shichang@chinesetest.cn



考试报名与成绩查询 Test Registration and Score Enquiry

报名与缴费 Registration and Payment

登录 www.chinesetest.cn 通过“全球考点信息”可以查询考试时间，离你最近的考点或者你想要参加考试的考点。

Test takers can log into the Chinese testing service website (www.chinesetest.cn) to get information about test dates, the nearest test center or the test center he/she wish to take.

考试成绩与报告 Test Scores and Score Report

网络考试结束后两周，笔试考试结束后一个月考生可登录汉语考试服务网 www.chinesetest.cn，输入准考证号码和姓名查询成绩；考后 45 天，汉考国际将成绩报告寄送至考生参加考试的考点，考生可凭准考证和身份证件到报名点领取。

汉考国际可提供额外成绩报告寄送、修改及成绩复议服务，考生可通过 www.chinesetest.cn 登录“个人中心”在线申请。

Two weeks after taking the internet-based test, or one month after taking the paper-based test, test takers can log into the Chinese testing service website (www.chinesetest.cn) and enter his/her test admission ticket number as well as name to view the test scores. The printed official test score reports will be delivered to the test center 45 days after the test date, and test takers can get it there by presenting their test admission tickets and identification documents.

Additional score report and the score report modification service are provided to test takers. Test takers could submit the application on the “Personal information Center” page at Chinese testing service web site (www.chinesetest.cn).

官方教材 Official Learning Materials

《BCT 标准教程》 BCT Standard Course

《BCT 大纲》 Business Chinese Test Syllabus

《商务汉语能力标准》 Business Chinese Language Ability Standards



咨询及购买 Our service: 86-10-5930 7652 bookservice@chinesetest.cn

2017 年汉语考试日期 Chinese Test Dates in 2017

考试日期 Test Dates	报名截止日期 Deadline for Registration				成绩公布日期 Date of Results Announced
	纸笔考试 Paper-based Test		网络考试 Internet- based Test		
2月12日 12th Feb.	1月16日 16th Jan.		2月2日 2th Feb.		3月12日 12th Mar.
4月9日 9th Apr.	3月13日 13th Mar.		3月30日 30th Mar.		5月9日 9th May.
6月11日 11th Jun.	5月15日 15th May.		6月1日 1st Jun.		7月11日 11th Jul.
8月6日 6th Aug.	7月10日 10th Jul.		7月27日 27th Jul.		9月6日 6th Sep.
11月5日 5th Nov.	10月9日 9th Oct.		10月26日 26th Oct.		12月5日 5th Dec.

BCT

Business Chinese Test



走进中国，从这里开始
Into China, From Here